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Bestyrelsens beretning 2022 
 

Fakta 
 

Priser incl. moms 
 

2022 
 

2021 2020 2019 2018 (7 mdr.) 

MWh-pris  550,00 550,00 525,00 481,25 490,00 

Effektbidrag pr. m3 16,25 16,25 16,25 16,25 9,50 

Samlet varmesalg 15.252 15.300 14.143 14.712 6.410 

Antal forbrugere 817 793 792 794 792 

Antal m3 rum 350.223 344.220 343.834 344.124 343.517 

 
 
Årets varmesalg for dette kalenderår har været på 15.252MWh, hvilket er ca. 98% af det budgetterede (15.500 
MWh). Det øgede varmesalg skyldes både en koldere peride i starten af året, samt en noget køligere december. I 
perioden blev der tilsluttet 24 ny forbrugere. 
 
Administration 
Den daglige drift varetages af driftsleder Henrik Stigaard Petersen sammen med driftsassistent Erik Sylvest Nielsen. 
Kontorholdet (telefon, korrespondance og bogføring m.v.) bliver varetaget af Laila Beck Sørensen. 
 
Drift 
Produktionsapparatet består af 2 fliskedler på hhv. 4 og 5,5 MWh og 2 oliekedler på hver 5 MWh. Endvidere har vi 
en akkumuleringstank til at udligne spidsbelastningsperioderne og dermed give en mere kontinuerlig produktion. Alt 
i alt kan værket uden problemer klare nuværende og kommende varmebehov. 
 
Vi har i dette varmeår brugt 6.353 ton flis og 1.300 liter olie. 
 
Begge kedler er igen i år blevet efterset og serviceret. Vi har selv stået for en stor del af kedeleftersynet og har haft 
Eurotherm til at komme og godkende resultatet. 
 
Vi igangsatte i 2021 et større renoveringsprojekt af vores ledningsnet, og vi fik som også nævnt sidste år forhandlet 
og godkendt et renoveringslån i Kommunekredit. Vores renoveringsplan blev i 2022 en del forsinket grundet bl.a. 
invasionen af Ukraine, som fik alting til at stige, både priser, leveringstider samt manglen på arbejdskraft. Men vi 
fortsætter arbejdet og samarbejdet med vores leverandører er fortsat meget fint. 
 
Vi prøver hele tiden at være på forkant med at reparere utætheder og brud ved anvendelse af termografering af 
ledningsnettet, som vi naturligvis får udbedret løbende. 
 
Vi har også i 2022 igangsat udskiftning af alle målere, for derved at kunne leve op til regeringens krav om 
forbrugernes egen aflæsning. Dernæst hjælper udskiftningen af målerne til at vi bliver alarmeret hvis der forefindes 
en utæthed hos forbrugerne. Desuden vil det også hjælpe os til at hjælpe jer forbrugere til en bedre afkøling af 
returløbet, således at I ikke skal betale straf for ikke at nedkøle returløbet godt nok. 
 
Økonomi 
 
Årets resultat efter varmeforsyningsloven er et overskud på kr. 710.693 Der er overført et underskud på kr. 112.877 
fra 2021, så årets resultat udgør herefter et overskud på kr. 597.816, som overføres til 2023. 
 
I slutningen af 2022 var vi nødt til at varsle en prisstigningfor 2023 grundet krigen i Ukraine og den dermed stigende 
inflation. Prisen afspejler her efter godt 2½ måneder af 2023, den pris vi betaler for flisen. Vi kan samtidig informere 
om at vores flisleverandør har orienteret os om, at prisen på flisen på nuværende tidspunkt har stabiliseret sig, så 
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med mindre at der sker noget drastisk, så holder denne pris for 2023. Vores pris hos flisleverandøren aftales 
kvartalsvis. 
 
Det regnskabsmæssige resultat er, jf. myndighedskrav, udarbejdet både som et regnskab efter regnskabslovens 
principper og et som følger varmeforsyningsloven. Vi har valgt at udsende et sammendrag af årsregnskabet efter 
varmeforsyningsloven med denne beretning. Det samlede årsregnskab og balance kan rekvireres ved henvendelse 
til Fjernvarmeværket eller hentes på vores hjemmeside. 
 
 
 
Øvrige tiltag 
 
Vi har i 2022 igangsat flere arbejdsgrupper i bestyrelsen, som bl.a. skal arbejde med følgende: 
 

 Undersøge mulighederne for alternative energikilder således, at vi ikke er så sårbare ved kun at kunne fyre 
med flis (olie). 

 Prisstruktur 
 Pristariffer 
 Annoncebetalt profilbrochure bl.a. til brug ved erhvervelse af nye forbrugere 

 
Vi sendte i 2021 bl.a. en indsigelse til Gribskov Kommune i forbindelse med høringsperioden af den nye 
Kommuneplan 2021-2033, omkring at man i Gribskov Kommune ikke havde udarbejdet en ny Varmeplan for 
kommunen, men valgte at køre videre med den gamle varmeplan fra 2013, men denne indsigelse blev desværre 
ikke accepteret af Gribskov Kommune. Det ændrede sig dog, da regeringen meddelte at alle husstande med fossil 
varmeforsyning senest den 31.12.2022 skulle modtage et brev fra Kommunerne om hvornår de kunne forvente at 
kunne konvertere til Fjernvarme. Så fik Gribskov Kommune travlt med at udarbejde en ny Varmeplan, hvor vi 
Fjernvarmeværker i Kommunen blev inddraget i arbejdet og hørt. Alt i alt en rigtig god proces, som der nu er kommet 
en ny varmeplan ud af. 
 
Vi besluttede også i 2022 at vi vil signalere at vi jo er et bæredygtigt fjernvarmeværk, hvorfor vi skiftede vores logo 
fra det ”gamle” rød/sorte til det nye lysegrønne/mørkegrønne. 
 
Værkets miljøgodkendelse er blevet forlænget med 2 år, så den gælder til og med udgangen af 2023.  
 
Vi havde, som alle jo ved, Kommunalvalg i november måned 2021 og det bevirkede at vi pr. 1. januar 2022 fik ny 
repræsentant fra Kommunen i bestyrelsen. Velkommen til Eskild Beiter fra Venstre. 

Afslutning 

Samlet set mener vi i bestyrelsen, at der er god grund til fortsat at se optimistisk på Græsted Fjernvarmes 
økonomiske og driftsmæssige fremtid. 

 

P.b.v. 

 

Rikke Husher 
Bestyrelsesformand 
 


